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Protokół 

z  XVIII Sesji Rady Gminy Sadlinki odbytej 21 czerwca 2016 r. 

 

 Posiedzenie XVIII Sesji rozpoczął o godz. 15
30

  Przewodniczący Rady Gminy 

Sadlinki Wojciech Berent wypowiadając słowa : „Otwieram XVIII Sesję Rady Gminy 

Sadlinki” . 

 Przewodniczący Rady przywitał zaproszonych gości: P. Wójt, V-ce Starostę powiatu 

kwidzyńskiego Andrzeja Fortunę, Dyrektora Zespołu Szkół w Sadlinkach Andrzeja Rupietę, 

Dyrektora Zespołu Szkół w Nebrowie Wielkim Mariolę Strzelczyk, Dyrektora Przedszkola 

Publicznego w Sadlinkach Ewę Złotnik-Strzelecką, Kierownika Biblioteki Publicznej             

w Sadlinkach – Halinę Turbakiewicz,  radnych, sołtysów oraz przybyłych mieszkańców 

gminy Sadlinki. 

 Na posiedzenie Rady Gminy Sadlinki przybyło 15 radnych, w związku z czym  

Przewodniczący Rady Wojciech Berent stwierdził prawomocność obrad (lista obecności  

stanowi załącznik Nr 1 do protokołu).  

Radni  jednogłośnie przyjęli porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. Zatwierdzenie porządku obrad. 

2. Wystąpienie Starosty  Kwidzyńskiego. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Przedstawienie przez Wójta spraw realizowanych między sesjami. 

5. Wręczenie Pani Marioli Strzelczyk Dyrektorowi Zespołu Szkół w Nebrowie Wielkim 

oraz Panu Andrzejowi Rupiecie Dyrektorowi Zespołu Szkół w Sadlinkach 

certyfikatów i zaświadczeń z ukończenia Pomorskiej Akademii Liderów Edukacji       

w Gdańsku.  

6. Przedstawienie sprawozdań i informacji towarzyszących udzieleniu absolutorium 

Wójtowi Gminy za 2015 r.: 

a) sprawozdanie Wójta z wykonania budżetu gminy za rok 2015, 

b) sprawozdanie finansowe gminy, 

c) informacja o stanie mienia komunalnego, 

d) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku w sprawie opinii                     

o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Sadlinki za 2015 r., 

e) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium, 

f) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku o wniosku Komisji 

Rewizyjnej w sprawie absolutorium, 

g) wystąpienie przewodniczących komisji, 

h) dyskusja, 

i) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2015 r. 

j) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za 2015 r. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Sadlinki na  2016r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Gminy Sadlinki 2016 – 2025. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia                      

o powierzeniu przez Gminę Kwidzyn Gminie Sadlinki realizacji zadania publicznego 

w zakresie świadczenia usług dla osób z zaburzeniami psychicznymi                           

w Środowiskowym Domu Samopomocy w Okrągłej Łące. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zawarcia Porozumienia Międzygminnego pomiędzy 

Miastem Gdańsk a Gminą Sadlinki w sprawie zagospodarowania przez Miasto 

Gdańsk frakcji energetycznej wysortowanej z odpadów komunalnych pochodzących    

z terenu gminy Sadlinki. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Planu zrównoważonego rozwoju publicznego 

transportu zbiorowego dla Gminy Sadlinki na lata 2016 – 2026”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie gminy Sadlinki. 

13. Przyjęcie protokołu z obrad XVII Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

15. Wolne wnioski. 

16. Zamknięcie obrad Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

 

Ad. 2.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – poprosił V-ce Starostę powiatu kwidzyńskiego do 

wypowiedzi. 

A. Fortuna – V-ce Starosta – poinformował, że ok. 3 m-cy temu pełnomocnik Starosty Jan 

Homa przedstawił sytuację dotyczącą dróg. Przypomniał, że jak zawsze na wiosnę 

przeprowadza się drobne remonty – wstawianie łat, nakładek asfaltowych np. w 

Bronisławowie. 1104 m. wykonaliśmy przełomy, również Olszanica – Grabówko również 

naprawione. Łącznie 500 tys. zł. wydatkowano wiosną na terenie całego powiatu. 

Wykonywane są również remonty przepustów pod drogami w miejscowości Kaniczki – 3 szt. 

Planowane jest ustawienie barier energochłonnych przy moście w Bronisławowie. W ramach 

utrzymania również  odśnieżanie, chociaż ten rok był bardzo łaskawy bo zamknęliśmy go 

kwotą 200 tys. zł.. Utrzymanie poboczy – staramy się to robić coraz szerzej łącznie                 

z przeciwskarpą np. Bronisławowo – Nebrowo. Zapobiegamy odrostowi krzewów. 

Poprawiamy stan techniczny drogi. W tym roku nie wykonujemy żadnej poważnej inwestycji. 

Nasze projekty nie uzyskały dofinansowania. Od Marezy do Korzeniewa po porozumieniu       

z gminą Kwidzyn drogę wykonamy. 

W. Beeg – radny – droga Rusinowo – Wełcz nad wałem, tak obniżone pobocza względem 

jezdni, że trudno się jeździ, nie można się wyminąć, nie ma możliwości.  

A. Fortuna – V-ce Starosta – to prawda, będziemy kontynuować w tym roku, weźmiemy tą 

drogę pod uwagę, jeżeli starczy środków. 
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A. Chojnacka – Oliwa – sołtys – przeglądy dróg są robione w pogodny dzień. Ja bym 

prosiła, żebyście do przeglądu wzięli osobę chorą np. ze schorzeniem kręgosłupa. My 

mieszkańcy w dalszej odległości od Kwidzyna, jadąc do lekarza, to jest straszne, jak się 

jedzie, to jest droga krzyżowa. Zapraszamy do Nebrowa. 

A. Fortuna – V-ce Starosta – porównując stan dróg przed laty to ta poprawa jest znaczna.   

W kwocie 2 mln musimy wszystko wykonać, nie jesteśmy w stanie wykonać wszystkiego. 

Porównując drogi wojewódzkie, to nasze powiatowe są w dużo lepszym stanie. My nie mamy 

możliwości finansowych. Udało nam się złożyć skuteczny projekt i otrzymamy środki na 

remont Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2  dla młodzieży przy Katedrze w Kwidzynie. 

Mamy nadzieję, że otrzymamy środki w ramach RPO. Musimy mierzyć siły na zamiary. 

Jeżeli chodzi o szpital to muszę opowiedzieć kawałek historii. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – proszę tylko o ostatnie wydarzenia, które są 

nagłośnione przez prasę lokalną i ten list Starosty. 

A. Fortuna – V-ce Starosta – z mocy ustawy o samorządzie gminnym powiat otrzymał 

szpitale. Powiat jest zobowiązany zapewnić dostęp do usług zdrowotnych. Szpital kwidzyński 

nigdy nie miał dobrej opinii. Chcieliśmy koniecznie ten szpital zmienić, żeby pacjenci 

przestali się bać jakiegokolwiek leczenia.  W 2001 r. zapadła decyzja o prywatyzacji szpitala. 

Utworzyliśmy spółkę „Zdrowie”, 6,5 mln wyniosło zobowiązanie, strata szpitala. My 

musieliśmy zapłacić. Spółka radziła sobie z różnymi rezultatami przez pierwsze lata. 

Próbujemy inwestować za kolejne 10 mln. W tym rejonie szpitali jest za dużo                        

w „cudzysłowie”. Niemożliwe jest obsadzenie pełnego lekarzy. Byliśmy jako podmiot za 

słabi na tym rynku konkurencyjnym. My, żeby temu zapobiec postanowiliśmy znaleźć 

inwestora zewnętrznego. Do 2013 r. żadne postępowanie nie zakończyło się skutecznie. 

Ostatni kontrakt był podpisany w 2010 r. Wszystko odbywało się w drodze przetargów 

publicznych. Mieliśmy taką delegację od rady aby sprzedać udziały. W 2013 r. 

rozstrzygnęliśmy przetarg, wybraliśmy EMC SA Instytut Medyczny, który prowadzi na 

terenie Polski 10 szpitali. 31.05.2013 r. podpisaliśmy umowę przedwstępną określającą 

udziały. W 2012 r. w wyniku kontroli nałożono karę 3,5 mln oddziałowi kardiologicznemu za 

zbyt małą ilość lekarzy. Po wielu rozmowach z inwestorem ustaliliśmy, że podpiszemy 

umowę przyrzeczenia. Zarząd przystał na naszą propozycję i od 08.04.2016r. podpisaliśmy 

umowę. Firma EMC poinformowała o wszystkich planowanych inwestycjach. Mamy jeszcze 

12% i wgląd. W lutym 2016 r. na sesję przybyli pracownicy Spółki „Zdrowie”, że się nie 

zgadzają na prywatyzację. Po rozmowach wynikło, że głównie chodzi o sprawy płacowe         

o 30%. Potem to zweryfikowano i kolejne roszczenie płacowe – 400 zł dla pracownika i 300 

zł dla pielęgniarek. To 2,2 mln rocznie na  podwyżki, spółki nie było również na to stać. 

Udało się w końcu dojść do porozumienia – 164 zł podwyżka dla pielęgniarek, salowych        

i obsługi technicznej,  lekarze nie otrzymali nic. Hasła były groźne. Pokłosiem tego protestu 

był atak na radę i wniosek grupy mieszkańców o referendum w sprawie odwołania rady. 

Grupa inicjatywna 17 mieszkańców, w ciągu 60 dni zebrane podpisy można było przekazać 

do komisarza wyborczego wraz z uzasadnieniem ale termin minął wczoraj i wniosek nie 

został złożony. To oznacza, że nie ma referendum. Pan Starosta w celu wyjaśnienia 
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wystosował list do mieszkańców. Chodzi tu o troskę za mieszkańców. Generalnie odbiór jest 

dobry, chcielibyśmy abyście państwo mieli zaufanie do tego szpitala. 

A. Rupieta – Dyrektor ZS Sadlinki – Pan Starosta tu powiedział, że zarząd powiatu 

kwidzyńskiego miał prawo do zbycia udziałów szpitala. Wsłuchiwałem się w głos 

pracowników niezadowolonych. Pani prezes roztoczyła piękną wizję o inwestycjach              

w szpitalu. Po dwóch latach miano zdać sprawozdanie co zrobiono w ciągu dwóch lat.           

W naszej gminie jest dużo personelu medycznego. Pracownicy twierdzą, że nie ma 

modernizacji i restrukturyzacji. Powód protestu był taki, dlaczego tak nagle, to był taki zarzut, 

pracownicy obawiali się o własne stanowiska pracy. P. Starosta nie zapowiedział, że ma 

nastąpić zmiana ustawy. Chciałbym aby EMC udowodniło, że można inaczej, lepiej, żeby to 

było w szczerej, normalnej rozmowie z pracownikami i nami, pacjentami. 

A. Fortuna – V-ce Starosta – to, co pan Andrzej powiedział – podzielam. Nie można 

powiedzieć, że spółka EMC od 2013 – 2015 nic nie zrobiła. 2015 r. spółka zamknęła              

z zyskiem. Spółka nie przyszła po to aby oszczędzać na pracownikach, przyszła po to aby 

zarządzać mądrze. Groziło nam zamknięcie oddziału położniczego z uwagi na małą ilość 

porodów. Udało się to utrzymać. 

J. Piskor – radny -  ja chciałbym nawiązać do polityki rządu, biznes masz, pieniądze, 

będziesz leczony a gdzie jest pacjent, jest tylko biznes. Ja nic złego na ten szpital nie powiem. 

Przeliczanie punktów za zabieg, to nie tak. To się zmieni, bo nowy minister, nowy rząd 

podchodzi do tego trochę inaczej. 

A. Fortuna – V-ce Starosta – ja nie mogę odpowiadać za politykę poprzedniego                    

i teraźniejszego rządu. Nie czuję się kompetentny, cieszę się, że jest pan zadowolony. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – ja również brałem udział w tym spotkaniu w tym 

proteście, przychylam się do wypowiedzi A. Rupiety. Wielu moich kolegów pracuje               

w ratownictwie medycznym, występują opóźnienia płacowe. Spółka EMC zrobiła 

zdecydowanie za mało. Pani, która sprzątała izbę przyjęć za chwilę sprzątała blok operacyjny. 

To jest niedopuszczalne. Wielu moich kolegów pracuje jako ratownicy medyczni, są znaczne 

opóźnienia w wynagrodzeniach. Czy termomodernizację wykonywał powiat, czy EMC? 

A. Fortuna – V-ce Starosta – mnie również zraziło to, że sprzątaczka sprząta na oddziale      

a później na Szorze.  Za organizację bloku i Szoru odpowiada ordynator. Ratownik twierdzi, 

że jest zmuszany wyjechać niesprawnym samochodem. Proszę nie przerzucać 

niesprawdzonych rzeczy na Starostów. Termomodernizację obiektu zrobiła Spółka 

„Zdrowie”. Szpital był w Spółce „Zdrowie”  i nadal jest w Spółce „Zdrowie”. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – ja nie mam żalu do Starostwa, że nie odpowiada za 

przypadki, które dzieją się w szpitalu, tylko za brak nadzoru. 

 A. Fortuna – V-ce Starosta – my nigdy nie zarządzaliśmy kadrami. 

G. Kopecki – radny – na jaki czas dano gwarancję, że nie zostanie żaden zlikwidowany  

oddział? 
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A. Fortuna – V-ce Starosta – bezterminowo. 

J. Piskor – radny – zostało zlikwidowane biuro paszportowe, dlaczego nie ma w Kwidzynie? 

A. Fortuna – V-ce Starosta – biuro było delegaturą Wojewody, tak zadecydował Wojewoda, 

czyniliśmy wiele starań ale niestety nie można. 

J. Piskor – radny – nie jesteśmy tak daleko jak to pan mówi, Starosta powinien się postarać, 

żeby mieszkańcy mogli korzystać z tego co już było. 

A. Fortuna – V-ce Starosta – naprawdę nie mogę tego załatwić. Pomimo wielu próśb nie 

można, to nie jest w naszych kompetencjach. To jest administracja rządowa a my jesteśmy 

samorządem, to są dwie różne rzeczy. 

M. Bryl – sołtys – w kwestii wyjaśnienia, w ubiegłym roku byłam w Gdańsku i pani 

powiedziała, że można w Grudziądzu odbierać paszporty, bo jest taki oddział. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – dzisiaj będziemy podejmować uchwałę dotyczącą 

tematu zrównoważonego transportu drogowego. Wiem, że od 2017 r. Starosta będzie 

odpowiedzialny za organizację komunikacji na terenie całego powiatu. Jakie są plany 

Starostwa wobec naszej gminy? 

A. Fortuna – V-ce Starosta – nie uczestniczę w pracach dot. transportu. Wiem, że ta ustawa 

chyba będzie przesunięta. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – podziękował V-ce Staroście za przybycie. 

Ad. 3.  

J. Gutmański  - radny – jakiś czas temu rozmawialiśmy na temat  rozbudowy straży             

w Nebrowie Wielkim, czy będzie modernizowana w tym roku? 

L. Ramza – Dudek – radna – jest nieruchomość w Olszanicy, był na nią dwukrotny przetarg 

i wiem, że ta nieruchomość nie została sprzedana. Czy będzie przedmiotem kolejnego 

przetargu? Jeżeli tak, to jakiego przetargu? Jednocześnie zwracam się z prośbą o informację, 

na jakiej podstawie do ceny sprzedaży naliczony ma być podatek VAT w wysokości 23%.   

W związku z powyższym w oparciu o art. 43 ust. 1 pkt 9 ustawy o VAT proszę o informację 

dot. sprzedanych nieruchomości od dnia 01.04.2013 r. na terenie Gminy Sadlinki, gdzie do 

ceny został doliczony podatek VAT w wysokości 23% a nieruchomości te nie objęte były 

miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego bądź nie były na nie wydane decyzje 

o warunkach zabudowy. Ja złożę to na piśmie. Przetarg działka 408/8. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – chciałbym poznać koszt festynu w Sadlinkach, który 

odbył się 18 czerwca 2016r. Ile kosztowała organizacja tego festynu? 

Ad. 4.  

E. Krajewska – Wójt – przedstawiła sprawy realizowane między sesjami. 
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Ad. 5.  

E. Krajewska – Wójt – wręczyła dyrektorom – Marioli Strzelczyk z Zespołu Szkół              

w Nebrowie Wielkim i Andrzejowi Rupiecie z Zespołu Szkół w Sadlinkach certyfikaty           

i zaświadczenia o ukończeniu Pomorskiej Akademii Liderów Edukacji w Gdańsku. 

Wytypowałam 2 dyrektorów dwóch szkół z naszego terenu. Centrum Edukacji Nauczycieli    

w Gdańsku prowadziło II edycję edukacji liderów. Lider to nie  coś, co się nabywa w procesie 

nauczania. Mówi się, że każdy dyrektor powinien być Liderem, to autorytet, który się 

wypracowuje latami. Dwóch dyrektorów się zakwalifikowało, zostali przyjęci do tej edycji      

i bardzo się cieszę, że skończyli. Życzę liderom dobrej współpracy ze mną, z nauczycielami    

i rodzicami, ta współpraca wszystkich stron jest bardzo potrzebna, życzę wytrwałości. 

A. Rupieta i M. Strzelczyk – dyrektorzy szkół -  podziękowali P. Wójt za wytypowanie na 

liderów edukacji i za zaufanie. Andrzej Rupieta  podziękował wszystkim za udział 14.06.2016 

r. w obchodach 70-lecia Szkoły Podstawowej w Sadlinkach. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – podziękował liderom w imieniu rady. 

Ad. 6.  

a) E. Krajewska – Wójt – przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu gminy        

za rok 2015 (sprawozdanie jako załącznik do protokołu); 

o godz. 16
30

 salę obrad opuściła radna A. Gędłek 

b) i c) G. Podgórska – Skarbnik - poinformowała, że sprawozdanie finansowe gminy     

i informacja o stanie mienia komunalnego były omawiane we wcześniejszych 

terminach; 

d) G. Podgórska – Skarbnik – odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej         

w Gdańsku w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Sadlinki za 

2015 r.; 

e) i f) M. Majsak – radna – przedstawiła wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie 

udzielenia absolutorium i opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku             

o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium; 

g) J. Gutmański – Przewodniczący Komisji Rozwoju Rolnictwa i Gospodarki 

Żywnościowej, M. Zdankiewicz – Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, 

Ładu i Porządku Publicznego, A. Michalska – członek Komisji Oświaty, Kultury, 

Ochrony Zdrowia i Spraw Socjalnych, W. Wierciński – Przewodniczący Komisji 

Rozwoju Gospodarczego, Rzemiosła, Usług, Handlu i Przeciwdziałania Bezrobociu 

wypowiedzieli się w imieniu komisji za udzieleniem absolutorium za 2015 r. (opinie 

komisji stanowią załączniki do protokołu); 

h) J. Piskor – radny – z tych sprawozdań wynika, że wszystko idzie pomyślnie może 

należałaby się podwyżka diet radnych; 

i) B. Wiącek – radny – odczytał Uchwałę Nr XVIII/106/2016 w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego za 2015r. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu,            

w związku z czym uchwała została podjęta jednogłośnie; 
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j) B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XVIII/107/2016 w sprawie udzielenia 

Wójtowi Gminy Sadlinki absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2015 r. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych uczestniczących w posiedzeniu,            

w związku z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

O godz. 18
05

 salę obrad opuściła radna Anna Michalska. 

M. Majsak – przewodnicząca komisji rewizyjnej oraz kierownicy jednostek organizacyjnych 

z terenu gminy Sadlinki wręczyli symbolicznie kwiaty P. Wójt za udzielone jej  absolutorium. 

E. Krajewska – Wójt – podziękowała za przyjęcie sprawozdań i udzielenie absolutorium. 

Wszyscy pracują na wysokich obrotach. Nie robimy nic wbrew mieszkańcom i radnych. 

Tworzymy zespół dobry, nie mogę powiedzieć, że bardzo dobry, żeby pracownicy nie wpadli                              

w samouwielbienie. Praca z ludźmi jest bardzo trudna, roszczenia, pieniędzy jest ile jest. 

Mam nadzieję, że będzie coraz lepiej. 

Ad. 7.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję odnośnie uchwały w sprawie 

zmiany budżetu Gminy Sadlinki na 2016 r. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

W. Wiącek – radny -  odczytał uchwałę Nr XVIII/108/2016 w sprawie zmiany budżetu 

gminy Sadlinki na 2016 r. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 8.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dot. podjęcia uchwały w sprawie 

przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

W. Wiącek – radny -  odczytał uchwałę Nr XVIII/109/2016 w sprawie przyjęcia Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Sadlinki 2016 – 2025. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 9.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję odnośnie uchwały w sprawie 

zawarcia porozumienia zadania publicznego w zakresie świadczenia usług dla osób                

z zaburzeniami psychicznymi w Środowiskowym Domu Samopomocy w Okrągłej Łące. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 
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B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XVIII/110/2016 w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia o powierzeniu przez Gminie Kwidzyn Gminie Sadlinki realizacji 

zadania publicznego w zakresie świadczenia usług dla osób z zaburzeniami psychicznymi       

w Środowiskowym Domu Samopomocy w Okrągłej Łące. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 10. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą uchwały w sprawie 

Porozumienia Międzygminnego pomiędzy Miastem Gdańsk a Gminą Sadlinki w sprawie 

zagospodarowania przez Miasto Gdańsk frakcji energetycznej wysortowanej z odpadów 

komunalnych pochodzących z terenu gminy Sadlinki. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XVIII/111/2016 w sprawie zawarcia 

Porozumienia Międzygminnego pomiędzy Miastem Gdańsk a Gminą Sadlinki w sprawie 

zagospodarowania przez Miasto Gdańsk frakcji energetycznej wysortowanej z odpadów 

komunalnych pochodzących z terenu gminy Sadlinki. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 11. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą podjęcia uchwały           

w sprawie przyjęcia „Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla 

Gminy Sadlinki na lata 2016 – 2026”. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – wiem, że gmina Sadlinki występowała do Starostwa 

Powiatowego w Kwidzynie. Wczoraj ten pan redagujący uchwałę w sprawie 

zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego przekazał na komisjach, że 

transport będzie na terenie gminy Sadlinki ale jeślibyśmy chcieli, żeby ten transport 

przemieszczał naszych mieszkańców poza teren np. do Kwidzyna, to będzie to kwota 

komercyjna. Z tego co się dowiedziałem, stanowisko starostwa jest negatywne. 

E. Krajewska – Wójt – o tym nie możemy powiedzieć, czy starosta wyrazi zgodę, czy nie. 

My organizujemy przewozy na terenie gminy. Sprawa przewozów komercyjnych to jest inna 

sprawa. Na dzień dzisiejszy mamy swój plan. Myślę, że będziemy negocjować w sprawie 

przewozów. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XVIII/112/2016  w sprawie przyjęcia „Planu 

zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla Gminy Sadlinki na lata 

2016 – 2026”. 
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Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku      

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 12.  

W. Berent – Przewodniczący Rady – otworzył dyskusję dotyczącą regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie gminy Sadlinki. 

Radnych chętnych do dyskusji nie było. 

B. Wiącek – radny – odczytał uchwałę Nr XVIII/113/2016 w sprawie uchwalenia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Sadlinki. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu, w związku       

z czym uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Ad. 13.  

Za przyjęciem protokołu z obrad XVII Sesji Rady Gminy Sadlinki głosowało 13 radnych 

uczestniczących w posiedzeniu, w związku z czym protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 14.  

E. Krajewska – Wójt – odpowiadając p. Ramza – Dudek – proszę złożyć na piśmie odnośnie 

działek i Vat-u. Odpowiadając na drugie pytanie –  nie rozumiem, dlaczego mi go zadano – 

jaki jest koszt festynu. Staramy się to robić racjonalnie Dzisiaj nie znam kosztów i trudno mi 

się odnieść. Jeżeli chodzi o odpowiedź na trzecie pytanie – mamy w planie budowanie 

strażnicy w Nebrowie Wielkim. Jestem po rozmowie z komendantem. Ustawa jest dopiero 

pisana i nie mamy dzisiaj odpowiedzi. Bardziej pójdzie w dotację w sprzęt. Nie sądzę, że 

dostaniemy te pieniądze od razu, to jest proces. Jestem za tym, żeby budować to teraz, nie 

jesienią, nie zimą. Myślę, że realny byłby sierpień. Sesję mamy dopiero we wrześniu. Czy 

państwo wyrażają zgodę? 

J. Gutmański – radny – na pewno, jeżeli będą te pieniądze w przyszłości, to trzeba będzie na 

to przeznaczyć. Radni wcześniej się zgodzili na modernizację. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – dzisiaj byłem na spotkaniu Krajowej Sekcji 

Pożarnictwa,  są już założenia  do tej ustawy. Ta ustawa na pewno wejdzie w życie od 

stycznia 2017 r. Środki będą szły trzy etapowo – 1. Wyposażenie, 2. Inwestycje związane      

z budynkami, 3. Podwyżki płacowe. Są to znaczne koszty. Priorytetem jest doposażenie. Ja 

osobiście nie to, że jestem przeciwny, ale wolałbym poczekać na wejście ustawy 

modernizacyjnej a te środki, które mamy przeznaczone a jest to prawie 200tys. zł można by 

było przeznaczyć na jakieś inwestycje, na które moglibyśmy pozyskać środki unijne. Ta 

jednostka w Nebrowie, fajnie by było, żeby była powiększona ale dwa lata temu była 

modernizacja tej jednostki. Była jednostka odnowiona, jest nowy dach, boks garażowy, 

kafelki. Tam nie grozi dewastacja tego, nie jest przewidziany również zakup nowego 

samochodu, który wiązałby się z przebudową remizy.  
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E. Krajewska – Wójt – troszeczkę pan za daleko idzie, nie zna pan planów tej jednostki 

również. Ja dzisiaj nie wiem na 100%, oczywiście nikt nam nie gwarantuje ale proszę 

powiedzieć, czy pan gwarantuje, że dostaniemy te pieniądze? Jeżeli pan tak powie, to ja się 

wycofuję. Ani pan nie ma takiej gwarancji ani ja, że dostaniemy te pieniądze w przeciągu 

roku, dwóch czy trzech. Chodzi o to, że trzeba wziąć pod uwagę koszty. Zaraz wam powiem, 

jak Starosta mówił, ile droga kosztuje. W tym roku bardzo korzystne są wyniki przetargu, 

jeżeli chodzi o asfalt. Płaca za godzinę ma zdrożeć w przyszłym roku, możemy się liczyć        

z tym. Nie wiem, czy zna pan projekt, który mówi o zwiększeniu nie tylko boksu garażowego 

ale przeciągnięcia również tej świetlicy i co na boks dostanę a na świetlicę nie? To ile dostanę 

50%, 80%, 100% na pewno nie. Najniższa płaca idzie w górę, stawka za godzinę idzie w 

górę. Koszty inwestycji zdrożeją.  Jeśli chodzi  o samochody, to też nie wiemy jak będzie. 

Proszę się nie dziwić, że ja mam wątpliwości. Nikt z nas nie wie, czy warto czekać, prawda? 

Przegłosujmy to może. 

J. Gutmański – radny – jeżeli będziemy mieli stworzoną bazę w przyszłości, to będziemy 

mieli podstawę do pozyskiwania tych środków. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – oczywiście ta jednostka jest potrzebna nie mnie jednak 

mówię…. 

J. Piskor – radny – druh Kopecki siedzi i nic nie mówi. Bronisławowo powinno być             

w pierwszej kolejności do krajowego systemu. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – to są uwarunkowania operacyjne, które decydują, jaka 

jednostka jest włączona do krajowego systemu. Kto z państwa radnych jest za tym aby           

w bieżącym roku rozbudowy remizy w Nebrowie Wielkim? 

W wyniku głosowania ustalono, że remont remizy powinien być dokonany w roku bieżącym 

(radny Piskor, Wiącek wstrzymali się od głosu, radny Berent był przeciwny, pozostali za). 

Ad. 15.  

E. Krajewska – Wójt – dzisiaj był przetarg  na kwotę 379.468 zł. chodzi o przebudowę 

nawierzchni drogi w Karpinach, pozyskaliśmy środki w kwocie 134.500zł z funduszu 

ochrony gruntów. To jest dobry rok na usługi. 

Przetarg na posiłki wygrała pani Jadwiga Stromecka  - kwota za obiad 5 zł w przedszkolu,     

w szkole 4,50 zł. 

P. Wójt przekazała informacje na temat 500 plus oraz o wypoczynku letnim dla dzieci            

w poszczególnych wsiach. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – pytanie dotyczące odwiertu wody, na jakim etapie  jest 

realizacja tej inwestycji? 

E. Krajewska – Wójt – uzgodnienia w instytucie rolnictwa, straszna papierologia. 
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W. Berent – Przewodniczący Rady – zwróciliśmy się do p. Wójt na sesji kwietniowej          

z pismem dot. spotkań klubu radnych „Działajmy Razem Szansa dla Młodych”. Pozwoliłem 

sobie napisać pismo do Ryjewa, dostałem odpowiedź od Wójta, w sumie od Sekretarza za 

pośrednictwem Wójta Pana Słupczyńskiego, że w Ryjewie nigdy nie pobierano opłat. 

Otrzymaliśmy odpowiedź również od p. Wójt na ten nasz wniosek. Mnie, jako członka klubu 

radnych ta odpowiedź  nie satysfakcjonuje i zamierzam zaskarżyć to zarządzenie do organu 

nadrzędnego. 

E. Krajewska – Wójt – odczytała odpowiedź, jaką udzieliła przewodniczącemu klubu.  

Możecie się państwo spotykać w Urzędzie Gminy Sadlinki. Są sale 101 i 01, ja nigdy nie 

powiedziałam, że nie. W Ryjewie nie mają klubu. Proszę, lokal jest dostępny dla państwa. 

Przewodniczącym klubu jest Wojciech Wierciński, który nie był u mnie w tej sprawie w celu 

wyjaśnienia. 

W. Berent – Przewodniczący Rady – troszeczkę pani przeinacza  fakty, ja zamierzam 

napisać jako radny i jako radny postaram się dalej tą sprawę poprowadzić. Sesja kolejna 

odbędzie się najprawdopodobniej 15 września 2016r. 

 

Ad. 16.  

Przewodniczący Rady o godzinie 18
55

 zamknął obrady XVIII Sesji Rady Gminy Sadlinki. 

Protokółowała: 

Brygida Formela 

 

 

 


